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RADA MIEJSKA RYDZYNY 

Protokół Nr LX/2023 

z LX Sesja Rady Miejskiej Rydzyny, która odbyła się w dniu w dniu 28 listopada 2023r.  

Obrady rozpoczęto 28 listopada 2023r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:51 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Grażyna Dembicka 

2. Karol Dembicki 

3. Agnieszka Kasprowiak 

4. Emilia Kraśner 

5. Julian Kruczek 

6. Radosław Kulus 

7. Jan Nawrotkiewicz 

8. Marcin Otto 

9. Piotr Patek 

10. Marcin Pierzchała 

11. Marek Pietrzak 

12. Krystyna Rypińska 

13. Roman Skiba 

14. Leszek Skrobała 

15. Marcin Urbanowicz 

Nieobecni: radna Grażyna Dembicka, radny Marcin Pierzchała. 

Spóźnił się radny Jan Nawrotkiewicz. 

1. Otwarcie obrad Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dzień dobry Państwu, witam bardzo serdecznie. Otwieram LX sesję Rady Miejskiej. W dniu dzisiejszym 

uczestniczy 12 radnych. Skład Rady liczy 15, więc jest kworum, możemy obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Witam serdecznie radnych Rady Miejskiej, witam pana Burmistrza Kornela 

Malcherka. Witam pana Wiceburmistrza Łukasza Bartkowiaka. Jest z nami również pan Skarbnik 

Wojciech Antoniak. Witam serdecznie panią Patrycję Wdowiak - Kierownika Referatu Organizacyjnego 

Urzędu Miasta i Gminy Rydzyna. Witam serdecznie pana Krzysztofa Pietrzaka, radcę prawnego. Są  

z nami goście. Witam serdecznie Przewodniczącego Zarządu Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego, 

pana Eugeniusza Karpińskiego. Witamy. Witamy serdecznie pana Zdzisława Rzeźniczaka - Dyrektora 

Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej. Witamy. Szanowni Państwo, jest z nami pani Dyrektor 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, pani Inga Kaminiarz. Witamy serdecznie Dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Dąbczu - Wojciecha Jędrzejczaka. Witam serdecznie Dyrektora Zamku  

w Rydzynie pana Zbigniewa Szukalskiego. Szanowni Państwo, są również z nami sołtysi. Witam 

serdecznie pana Piotra Burdę - sołtysa wsi Nowa Wieś. Witam serdecznie Łukasza Wleklika - sołectwo 
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Dąbcze. Witamy serdecznie pana Wincentego Klaka - sołectwo Tworzanki. Jest również z nami pan 

Andrzej Klak. Serdecznie witamy Maruszewo. I również pan Henryk Łaszczyński - wieś Augustowo. 

Witamy mieszkańca naszej gminy. Szanowni Państwo, dzisiejsza sesja oczywiście jest prowadzona 

bezpośrednio. Transmisja przez firmę pana Kornela Katarzyńskiego. Witamy serdecznie. Jest z nami 

również pan Sławomir Zygner z Rydzyńskiego Ośrodka Kultury. Myślę, że nikogo nie pominąłem. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Szanowni Państwo wraz z zaproszeniem na dzisiejszą Sesję otrzymaliście porządek obrad i w tej chwili 

go odczytam. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LIX Sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza związanych  

z wykonaniem uchwał Rady. 

6. Informacja Dyrektora Powiatowej Stacji Sanitarno–Epidemiologicznej o warunkach  

i zabezpieczeniu sanitarnym w gminie. 

7. Informacja o realizacji zadań statutowych Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego 

na terenie gminy, ze szczególnym uwzględnieniem zmian wprowadzanych w systemie. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Rydzyna z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok – druk nr 442, 

2) rozszerzenia nazwy ulicy „BOCZNA” dla drogi wewnętrznej położonej w obrębie miejscowości 

Moraczewo – druk nr 443, 

3) uchwalenia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu w Gminie 

Rydzyna” na lata 2024 – 2028 – druk nr 444, 

4) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej  

w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028 

– druk nr 445, 

5) ustalenia wysokości ekwiwalentu dla pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych 

straży pożarnych z terenu Gminy Rydzyna – druk nr 446, 

6) apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 

z dnia 18 grudnia 2017r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego 

ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw 

– druk nr 447, 

7) ustanowienia roku 2024 w Rydzynie Rokiem Tadeusza Łopuszańskiego – druk nr 448, 

8) zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2023 rok – druk nr 449, 

9) zmiany uchwały Nr LI/367/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022 roku  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2023-2038 ze zm. 

– druk nr 450. 

9. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

10. Zapytania i wolne głosy. 

11. Zakończenie obrad Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 
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Czy Państwo Radni macie jakieś pytania lub uwagi do tego porządku? Jeżeli nie ma, to przechodzimy do 

głosowania. Bardzo proszę, kto jest za przyjęciem porządku obrad, który przed chwileczką odczytałem? 

Dobrze. Proszę o podniesienie ręki, naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. Informuję, że porządek został 

przyjęty 12 głosami za.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 12, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

TAK (12) 

Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Marcin ONo, 

Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (3) 

Grażyna Dembicka, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Pierzchała 

 

Na Sesję przybył radny Jan Nawrotkiewicz. Skład Rady od tego momentu liczy 13 radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LIX Sesji Rady. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Przechodzimy do kolejnego punktu - punktu 3. Przyjęcie protokołu z LIX Sesji. Jako przewodniczący nie 

wnoszę do niego zastrzeżeń. Witamy serdecznie. Na sesji pojawił się radny Jan Nawrotkiewicz. Tak, 

zrobimy jeszcze raz kworum, dobrze, sprawdzimy. Poczekamy, aż się pan radny zaloguje. Jeszcze raz 

bardzo proszę o kworum potwierdzenie. Dobrze, dziękuję. Informuję Wysoką Radę, że w tej chwili na 

Sesji obecnych jest 13 radnych. Dobrze, tak jak powiedziałem przed chwileczką, przechodzimy do 

przyjęcia protokołu z LIX Sesji. Proponuję go przyjąć bez odczytywania. Bardzo proszę o podjęcie ręki  

i naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że protokół został przyjęty 13 głosami 

za. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LIX Sesji Rady.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Marcin ONo, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek 

Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (2) 

Grażyna Dembicka, Marcin Pierzchała 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Rydzyny pan Roman Skiba.  
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Informacja w załączeniu protokołu. 

4. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza związanych z wykonaniem uchwał Rady. 

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Rydzyna pan Kornel Malcherek. 

Informacja w załączeniu protokołu. 

 

5. Informacja Dyrektora Powiatowej Stacji Sanitarno–Epidemiologicznej  

o warunkach i zabezpieczeniu sanitarnym w gminie. 

 
Informację przedstawił Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno–Epidemiologicznej w Lesznie pan 

Zdzisław Rzeźniczak. 

 
Po przedstawieniu informacji pan Dyrektor odpowiedział na pytania zadane prze radnych Rady 

Miejskiej. 

 

6. Informacja o realizacji zadań statutowych Komunalnego Związku Gmin 

Regionu Leszczyńskiego na terenie gminy, ze szczególnym uwzględnieniem 

zmian wprowadzanych w systemie. 
 

Informację przedstawił Przewodniczący Zarządu Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego 

pan Eugeniusz Karpiński. 

 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 
Po przedstawieniu informacji pan Dyrektor odpowiedział na pytania zadane prze radnych Rady 

Miejskiej. 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Rydzyna z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 

rok – druk nr 442. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG pan Łukasz Bartkowiak, który powiedział, że 

podstawowym aktem prawnym określającym ramy współdziałania organów administracji 

samorządowej z organizacjami pozarządowymi dla realizacji zadań należących do sfery zadań 

publicznych jest ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Przepisy ustawy nakładają na organy samorządu obowiązek prowadzenia działalności w sferze zadań 

publicznych we współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy. Działania samorządu oraz 

działania, które podejmują organizacje pozarządowe uzupełniają się, co pozwala na efektywniejsze  

i skuteczniejsze realizowanie celów nadrzędnych, takich jak rozwój społeczno-gospodarczy Gminy, 

zaspokajanie potrzeb społecznych oraz podnoszenie poziomu życia mieszkańców Gminy. Dążąc do 

prawidłowej realizacji powyższych zapisów oraz biorąc pod uwagę potrzebę określenia zasad oraz 

obszarów współpracy pomiędzy Gminą, a organizacjami pozarządowymi, opracowany został niniejszy 
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Program współpracy Gminy Rydzyna z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 r., który niniejsza 

uchwała konstytuuje. Projekt Programu opracowany został po konsultacjach z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy, zgodnie z obowiązującymi 

przepisami w tym zakresie.  
 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LX/438/2023. 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Rydzyna z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok – druk nr 442.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Marcin ONo, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek 

Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (2) 

Grażyna Dembicka, Marcin Pierzchała 

b) rozszerzenia nazwy ulicy „BOCZNA” dla drogi wewnętrznej położonej w obrębie 

miejscowości Moraczewo – druk nr 443. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG pan Łukasz Bartkowiak, który powiedział, że do 

Burmistrza Miasta i Gminy w Rydzynie wpłynął wniosek właścicieli nieruchomości o rozszerzenie 

nazwy ulicy dla drogi wewnętrznej położonej w Moraczewie, oznaczonej jako działka gruntu  

o numerze ewidencyjnym 481/30. Przedmiotowa droga została wydzielona z gruntów prywatnych pod 

ciąg komunikacyjny dla wydzielonych działek pod zabudowę mieszkaniową i stanowi przedłużenie 

drogi, dla której została nada nazwa – ulica Boczna. Działka numer 481/30 stanowi własność prywatną 

i zgodnie z ustawą o drogach publicznych podjęcie przez Radę Miejską uchwały w sprawie nadania 

nazwy drodze wewnętrznej wymaga uzyskania pisemnej zgody właścicieli terenów, na których jest 

ona zlokalizowana. Wniosek o nadanie nazwy ulicy złożyli właściciele działki, tym samym zostały 

spełnione warunki dla nadania nazwy przedmiotowej drodze.  W celu zachowania przejrzystości i ładu 

w nadawaniu nazw ulicom w gminie Rydzyna, proponuje się rozszerzenie istniejącej nazwy ulicy 

Boczna, na nowo powstały ciąg komunikacyjny.    

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LX/439/2023. 

Głosowano w sprawie: 

rozszerzenia nazwy ulicy „BOCZNA” dla drogi wewnętrznej położonej w obrębie miejscowości 
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Moraczewo – druk nr 443.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Marcin ONo, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek 

Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (2) 

 

c) uchwalenia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu w Gminie 

Rydzyna” na lata 2024 – 2028 – druk nr 444. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt został szczegółowo omówiony na wczorajszym wspólnym 

posiedzeniu Komisji przez panią Ingę Kaminiarz – Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy  

w Rydzynie. Zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś zapytania odnośnie tego projektu uchwały. Pytań nie 

było. W związku z powyższym Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały na druku nr 444. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LX/440/2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu w Gminie Rydzyna” na 

lata 2024 – 2028 – druk nr 444.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Marcin ONo, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek 

Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (2) 

Grażyna Dembicka, Marcin Pierzchała 

 

d) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej  

w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 

2028 – druk nr 445. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt został szczegółowo omówiony na wczorajszym wspólnym 

posiedzeniu Komisji przez panią Ingę Kaminiarz – Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy  

w Rydzynie. Zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś zapytania odnośnie tego projektu uchwały. Pytań nie 

było. W związku z powyższym Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały na druku nr 445. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LX/441/2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej w 
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ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028 – druk 

nr 445.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Marcin ONo, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek 

Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (2) 

Grażyna Dembicka, Marcin Pierzchała 

 

e) ustalenia wysokości ekwiwalentu dla pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych 

straży pożarnych z terenu Gminy Rydzyna – druk nr 446. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt został szczegółowo omówiony na wczorajszym wspólnym 

posiedzeniu Komisji przez panią Patrycję Wdowiak – Kierownik Referatu Organizacyjnego 

w Rydzynie. Zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś zapytania odnośnie tego projektu uchwały. Pytań nie 

było. W związku z powyższym Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały na druku nr 446. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LX/442/2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości ekwiwalentu dla pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży 

pożarnych z terenu Gminy Rydzyna – druk nr 446.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Marcin ONo, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek 

Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (2) 

Grażyna Dembicka, Marcin Pierzchała 

 

f) apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr 

XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa 

wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których 

następuje spalanie paliw – druk nr 447. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że w związku z obowiązkiem wynikającym z uchwały antysmogowej, 

która nakłada wymianę starych kotłów na węgiel i drewno do końca roku 2023 oraz kominków i pieców 

do końca 2025, Rada Miejska Rydzyny postanowiła podjąć Apel i zwrócić się do Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego o zmianę tych terminów w związku z niestabilną sytuacją ekonomiczną i polityczną,  

z zaburzeniami na rynkach paliw, niejasnymi wytycznymi Unii Europejskiej w kwesPi wykorzystania 

paliw, sytuacją ekonomiczną mieszkańców Gminy Rydzyna, niewłaściwą dostępnością środków do 

czasu w jakim należało wykonać wytyczne wynikające z uchwały antysmogowej. Główną przesłanką 
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wydłużenia terminów wymiany starych kotłów jest to, że mieszkańcy nie posiadają wystarczających 

środków na wymianę starych pieców, wymaga to dłuższego czasu. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LX/443/2023. 

Głosowano w sprawie: 

apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 

18 grudnia 2017r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego ograniczeń 

lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw – druk nr 447.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Marcin ONo, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek 

Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (2) 

Grażyna Dembicka, Marcin Pierzchała 

g) ustanowienia roku 2024 w Rydzynie Rokiem Tadeusza Łopuszańskiego – druk nr 448. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że Rada Miasta Rydzyna ustanawia rok 2024 Rokiem Tadeusza 

Łopuszańskiego, składając hołd wybitnemu pedagogowi i społecznikowi, którego życie i praca miały 

wielki wpływ na dalsze życie wielu Polaków a także mieszkańców naszej gminy. Szczegółowy opis jego 

życia znajduje się w uzasadnieniu do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LX/444/2023. 

Głosowano w sprawie: 

ustanowienia roku 2024 w Rydzynie Rokiem Tadeusza Łopuszańskiego – druk nr 448.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Marcin ONo, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek 

Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (2) 

Grażyna Dembicka, Marcin Pierzchała 
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h) zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2023 rok – druk nr 449. 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik MiG pan Wojciech Antoniak, który powiedział, że w projekcie 

niniejszej uchwały proponuje się zmiany po stronie dochodów i wydatków budżetowych. 

 

W zakresie dochodów budżetowych proponuje się dokonanie zmian (ogółem zwiększenie dochodów 

o kwotę 399.425,36 zł zgodnie z załącznikiem Nr 1) m.in. z następujących tytułów: 

 zwiększenie dochodów (010-01095-2710) o kwotę 6.700,00 zł do kwoty 106.700,00 zł  

z tytułu pomocy finansowej dla jst w ramach XI edycji konkursu „Odnowa wsi szansą dla 

aktywnych sołectw” na projekt pn. „Zakup wyposażenia do Sali wiejskiej w Kłodzie”,   

 zwiększenie dochodów (750-75011-2010) o kwotę 4.000,00 zł do kwoty 143.591,00 zł z tytułu 

dotacji celowej w związku z realizacją zadań zleconych w rozdziale urzędy wojewódzkie, 

 zwiększenie dochodów (758-75801-2920) o kwotę 122.874,00 zł do kwoty 11.470.416,00 zł  

z środków rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej, 

 zwiększenie dochodów (853-85395-2180) o kwotę 851,36 zł do kwoty 65.931,61 zł z tytułu 

refundacji podatku VAT, 

 zwiększenie dochodów (855-85502-2010) o kwotę 264.150,00 zł do kwoty 4.095.650,00 zł  

z tytułu dotacji celowej w związku z realizacją zadań zleconych, 

 zwiększenie dochodów (855-85513-2010) o kwotę 850,00 zł do kwoty 47.550,00 zł z tytułu 

dotacji celowej w związku z realizacją zadań zleconych. 

 

W zakresie wydatków budżetowych proponuje się dokonanie zmian (ogółem zwiększenie wydatków  

o kwotę 399.425,36 zł zgodnie z załącznikiem Nr 2) m.in. z następujących tytułów: 

 zmniejszenie wydatków (010-01095-6050) o kwotę 30.000,00 do kwoty 0 zł - wykreślono 

zadanie pn.: „Budowa Strefy Aktywności Rodzinnej w Tarnowej Łace”, 

 zwiększenie wydatków (010-01095-4210)  o kwotę 9.800,00 zł  na projekt pn. „Zakup 

wyposażenia do Sali wiejskiej w Kłodzie”,   

 zwiększenie wydatków (750-75011) o kwotę 4.000,00 zł do kwoty 143.591,00 zł na realizację 

zadań zleconych w zakresie rozdziału urzędy wojewódzkie, 

 zwiększenie wydatków (853-85395) o kwotę 851,36 zł do kwoty 65.931,61 zł z tytułu refundacji 

VAT,  

 zmniejsza się plan rezerwy celowej oświatowej na kwotę 47.500,00 zł,  

 zwiększa się wydatki ogółem w rozdziale 80104 – przedszkola o kwotę 175.000,00 zł do kwoty 

7.138.839,68 złotych, w związku ze zwiększoną ilością oddziałów od 1 września br., 

 zwiększenie wydatków (855-85502) o kwotę 264.150,00 zł do kwoty 4.154.763,00 zł na 

realizację świadczeń rodzinnych, na realizację świadczeń z funduszu alimentacyjnego, 

świadczeń w oparciu ustawy o wsparciu kobiet w ciąży i rodzin „Za życiem” oraz świadczeń 

pielęgnacyjnych, 

 zwiększenie wydatków (855-85513-4130) o kwotę 850,00 zł do kwoty 47.550,00 zł  

z przeznaczeniem na opłacenie składki na ubezpieczenia zdrowotne za osoby pobierające 

niektóre świadczenia rodzinne oraz zasiłek dla opiekuna na podstawie ustawy  

o świadczeniach opieki zdrowotnej, 

 zwiększa się nakłady w 900-90095-6050 o kwotę 50.000,00 zł do kwoty 1.020.000,00 zł na 

zadanie inwestycyjne związane z rozbudową sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w Gminie 

Rydzyna, 

 zwiększenie dotacji podmiotowej (921-92109-2480) o kwotę 50.000,00 zł do kwoty 800.000,00 

zł dla Rydzyńskiego Ośrodka Kultury w Rydzynie. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LX/445/2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2023 rok – druk nr 449.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Marcin ONo, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek 

Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (2) 

Grażyna Dembicka, Marcin Pierzchała 

 

i) zmiany uchwały Nr LI/367/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022 roku  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2023-2038 ze 

zm. – druk nr 450. 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik MiG pan Wojciech Antoniak, który powiedział, że planuje się 

wprowadzenie zmian w wykazie przedsięwzięć stanowiącego załącznik do uchwały Nr LI/367/2022 

Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Rydzyna na lata 2023 – 2038 ze zm. polegające na zwiększenie łącznych nakładów finansowych 

o kwotę 50 tys. złotych do kwoty 450 tys. złotych w 2023 r. na prace projektowe na przedsięwzięcie 

pn. „Rozbudowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w Gminie Rydzyna – inwestycje realizowane przez 

Gminę”. Zgodnie z art. 231. ust1. ustawy o finansach publicznych zmiana kwot wydatków na realizację 

przedsięwzięć oraz limit zobowiązań może nastąpić w wyniku podjęcia uchwały organu stanowiącego 

jednostki samorządu terytorialnego, zmieniającej zakres wykonywania lub wstrzymującej 

wykonywanie przedsięwzięcia. W związku z tym zmianie ulegają załączniki Nr 1 i 2 do uchwały wraz  

z objaśnieniami przyjętych wartości dołączanymi do uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LX/446/2023. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr LI/367/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2023-2038 ze zm. – druk nr 450.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 
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TAK (13) 

Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Marcin ONo, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek 

Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (2) 

Grażyna Dembicka, Marcin Pierzchała 

8. Przyjęcie interpelacji radnych. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Zakończyliśmy punkt 7 dzisiejszego porządku. Przychodzimy do punktu 8 - przyjęcie interpelacji 

radnych. Do dnia dzisiejszego wpłynęły trzy interpelacje. Pan Przewodniczący Leszek Skrobała je teraz 

przedstawi. 

(Wiceprzewodniczący Rady odczytał interpelacje. Interpelacje w załączeniu protokołu). 

 

9. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Przechodzimy do punktu 9 - Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Panie 

Burmistrzu, bardzo proszę.  

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji zostały udzielone na piśmie. Dziękuję. 

 

                                                       10. Zapytania i wolne głosy. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Przechodzimy do punktu kolejnego - zapytania i wolne głosy. Bardzo proszę najpierw o zgłaszanie się 

radnych do dyskusji. Bardzo proszę. Oczywiście przez formę elektroniczną. Widzę jedno zgłoszenie. 
Bardzo proszę, udzielam głosu - Pan Piotr Patek. Przypominam, że ustaliliśmy 5-minutowe wypowiedzi. 

Bardzo proszę. 

RADNY PIOTR PATEK: 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni, Szanowni Państwo. Chciałem się skupić nie 

tylko na interpelacjach dzisiaj, ale tak szybko, żeby to sprawnie poszło. Złożyłem trzy interpelacje  

w sprawie, można powiedzieć, bezpieczeństwa naszych mieszkańców i nie tylko, turystów, gości, którzy 

będą w naszym mieście. Zacznę od doświetlenia zaciemnionych i niewidocznych przejść dla pieszych  

w naszym mieście i nie tylko, ale skupmy się w naszym mieście. Ja już nie wiem, który raz składam tą 

interpelację i cały czas otrzymuję to samo. Że złożymy pismo i składamy to pismo i czekamy na coś, tak? 

Ja powiem o dwóch zdarzeniach, trzech nawet, gdzie mieszkańcy się zgłosili i mówili, masz rację. Masz 
rację, bo ja bym niedługo potrącił kogoś, kto przechodził. Ja miałem ostatnio takie zdarzenie, że 

normalnie bym potrącił człowieka, mało brakowało, tak, zaciemnione, on ubrany na czarno, na ciemno. 

Jadąc samochodem, w ostatniej chwili go ominąłem. I ja cały czas mówię. Ja rozumiem, możemy się 

przeciągać, że może ja nie mam racji, pan burmistrz, czy panowie burmistrzowie, powiedzą, że ja nie 

mam racji, bo to droga powiatowa. Droga powiatowa, ale gdzie jest? W Rydzynie, tak? W Rydzynie.  

My czekamy, żeby coś się stało. Ja już tyle razy powiedziałem. Życia, zdrowia nie kupimy sobie w sklepie 
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drugi raz. Jak coś komuś się stanie, to później będzie i na końcu w ciszy gabinetu. Aha, no ten miał chyba 

rację, bo tak powinno być, tak? Jak już może być za późno. I naprawdę, nie róbmy sobie żartów, bo to 

jest poważna rzecz. I wreszcie podejdźmy do tej sprawy poważnie. Tak samo, następna interpretacja 

związana ze ścieżką pieszo-rowerową na odcinku od Augustowa do Kaczkowa. Proszę sobie jechać, co 

tam się dzieje. Nie dość, że jest zapadnięta kostka, dziury, praktycznie już się robi nieprzejezdna, to 

jeszcze zarasta. Traci całkowicie swoje parametry, tak? I szerokość. Rowerem niedługo nie będzie 

można przejechać, a my nadal tylko pisma. Wysyłamy te pisma i sobie ułóżmy najlepiej odpowiedzi, 

sobie ułóżmy na makulaturę i sprzedajmy to. No ludzie, no weźmy się za to naprawdę, to są poważne 
rzeczy, bo to jest bezpieczeństwo. Nie tylko moje, tylko mówię, mieszkańców, nie tylko danej 

miejscowości, bo dużo mieszkańców naszej gminy korzysta z tej ścieżki na przykład. Następna sprawa 

związana z oświetleniem. Cały czas było, zawsze było, to jest ulica Kossaka, Witkiewiczka  

i Gierymskiego. Cały czas było, że się nie zabudowuje, bo za mało domów. Teraz przybywa domów coraz 

więcej, jest domów coraz więcej ludzi, praktycznie ulice są całe zabudowane i my cały czas, że nie mamy, 

że nie jest to WPF-ie. Tak, ja wiem, że nie jest to WPF-ie, bo czytam ten budżet i widzę. Jest na nowe 

punkty świetlne, na nowe modernizacje oświetlenia w naszej gminie. I proszę się też podchylić nad tymi 

sprawami, tam jest ciemno, naprawdę bardzo ciemno. Proszę sobie zaznaczyć, teraz w tym okresie 

jesienno-zimowym, tak? To praktycznie po omacku trzeba. Najlepiej po płocie idźmy i tak będzie 

najlepiej. Następna sprawa, tu dwie sprawy zgłosili mi mieszkańcy Tworzanek. Droga łącząca 
Tworzanki z osiedlem Młyńska Góra. Tam jest taki mały Paryż Dakar, tak? Paryż Dakar, bo my czekamy, 

ja też nie wiem na co, naprawdę nie wiem. Byłem tam, przysłali mi zdjęcie, jak ta droga wygląda. 

Pojechałem się tam przyjechać. Strasznie, fatalnie, katastrofalnie to jest za mało powiedziane. 

Naprawdę. Jeszcze dwa, trzy dni by deszcz popadał, by nie przyszedł mróz i po zawodach. Tam znowu 

by nie było dojazdu. Cieszmy się, że mieszkańcy mają jeszcze alternatywną drogę, że mogą gdziekolwiek 

dojechać. Bo by nie wydostali się ze swojej miejscowości. Naprawdę tam proszę sobie jechać zobaczyć. 

Ja wiem, że pan Burmistrz odpowie mi, że wie, jak to wygląda. Naprawdę, dziura dziurą pogania, 

zastoje wody, nie idzie przejechać. Naprawdę jest szok. Naprawdę szok to mało powiedziane. Druga 

sprawa. Zgłosili się tu też mieszkańcy, żebym w ich imieniu spytał, czy zwrócił na problem kanalizacji 

sanitarnej na ulicy Nektarowej, to jest w Dąbczu. I też mają swój problem taki, że gdy wywożą szambo, 
chcą opróżnić, sam dojazd, ulica tylko jest w jedną stronę. Mówi przedsiębiorca nie chce przyjeżdżać, 

kierowcy nie chcą tam przyjeżdżać, bo nie ma gdzie wykręcić, jak wyjechać. I się pytałem, kiedy to 

będzie, czy jest taka możliwość przeze mnie się spytać, czy ten problem jakoś będzie rozwiązany. Bo to 

jest ten sam problem ulica Aleja Sułkowskiego, to jest to samo. Bo my mówimy, tylko pięć domów, po 

co im to, po co? Bo tylko pięć domów tam czy siedem, po co. My to musimy zrobić i my to przesuwamy 

co roku i cały czas mówimy, ceny rosną. Tak, ceny rosną. I ta inwestycja niby mała, ale robi się coraz 

droższa, z roku na rok. I następna sprawa, Nie związana z interpelacjami, ale również pan Burmistrz 

mówił, chodzi mi o 35-lecie Zespołu Moraczewo. Bardzo im gratuluję. Piękny występ, piękne 

przedstawienie. Duże zaangażowanie tancerzy, organizatorów. Naprawdę pięknie się przedstawili, 

pięknie wystąpili, pięknie zatańczyli. A taką ciekawostkę mogę powiedzieć, że około ponad 20 lat temu, 
jeżeli się nie mylę, nie wiem, 20 lat byłem z nimi na wyjeździe na Ukrainę i widziałem od zaplecza całą 

kuchnię przygotowań, zaangażowania i wysiłku, jaki trud w to wkładają. Naprawdę było pięknie i tak 

powtórzę słowa pana Burmistrza, że kto nie był, niech żałuje. Jeszcze jedna sprawa, też warto 

powiedzieć takie wydarzenie, może mniejsze kulturalne, ale wystawa prac. Pan Burmistrz również był 

na tym. Wystawa prac grupy plastycznej Dorosłej Pracowni Artystycznej pani Jolanty Kotyś. Był Pan 

Dyrektor Zamku pan Zbigniew Szukalski jako gospodarz. Zachęcam wejść, popatrzeć, pooglądać jakie 

fajne prace. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję serdecznie. Szanowni Państwo, kto chciałby jeszcze? Nie widzę zgłoszeń. Bardzo proszę, Pan 

Dyrektor Wojciech Jędrzejczyk. Proszę bardzo. 

DYREKTOR SP W DĄBCZU WOJCIECH JĘDRZEJCZAK: 
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Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, w imieniu wszystkich instytucji, podmiotów, organizacji 

związanych z krzewieniem idei oraz pamięci o Tadeuszu Łopuszańskim, dziękujemy za podjęcie tak 

wspaniałej uchwały. Jednocześnie chciałem przekazać tu w swoim imieniu oraz kolegi Dyrektora też 

Zamku Rydzyńskiego, że inauguracja tych obchodów będzie już 15 stycznia, czyli w 150. rocznicę urodzin 

naszego patrona naszej szkoły też. I to będzie Sesja Popularnonaukowa poświęcona właśnie 

Tadeuszowi Łopuszańskiemu oraz jego szkole, na którą już w tej chwili serdecznie zapraszam. Dziękuję 

bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Panie Dyrektorze, to odbędzie się w szkole, tak? 

DYREKTOR SP W DĄBCZU WOJCIECH JĘDRZEJCZAK: 

Ona się odbędzie w zamku, w sali balowej. No przewidujemy, że też uczniowie będą i studenci obecni. 

Mam nadzieję, że nam się wszystko wspaniale to uda. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Super. To ja oczywiście też tutaj w imieniu pana Dyrektora zapraszam wszystkich serdecznie. Dobrze, 

kto jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę zgłoszeń. Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, Szanowni Goście, może w pierwszej 

kolejności ustosunkuję się, bo tutaj pan radny Radosław Kulus wywołał mnie do tablicy. Jeżeli chodzi  
o wywieszenie, informowanie, to przekażemy ten temat do Zakładu Usług Wodnych, ale no tak jak pan 

mówi, nie wszyscy mają Internet, ale przekażę panu Kierownikowi. Doświetlenie miejsc dla pieszych  

i ścieżka pieszy rowerowa Augustowo-Kłoda. Jak się nie mylę, w poczcie od pana kierownika Zarządu 

Dróg Powiatowych, tak jak z Dróg Wojewódzkich są odpowiedzi, jak najbardziej są do wglądu  

w urzędzie. Pan radny zawsze ma tu drzwi otwarte, więc może wejść i zobaczyć. Oświetlenie Kossaka, 

Gierymskiego, Tworzanki droga, budowa kanalizacji sanitarnej. Jak najbardziej, też tutaj Panie Radny, 

jak zawsze jesteśmy za. Tylko to, co powtarzam i będę powtarzał, brak środków finansowych na te 

inwestycje, ale powiem tak. Jesteśmy za, nie mówimy nie. Jak będziemy mieli środki w budżecie, jak 

najbardziej te inwestycje zostaną zrealizowane. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo, Panie Burmistrzu. Jeszcze tylko jedna taka sprawa, uwaga, może sugestia. Drodzy 

Państwo, tak jak widzieliście na komisji wspólnej w dniu wczorajszym, pan Skarbnik przedstawiał 

projekt budżetu. To oznacza, tak jak Państwo wiecie, zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, każdy 

radny ma prawo do wnioskowania przy projekcie budżetu, bo my go przecież będziemy uchwalać, aby 

w ramach pieniędzy, których przecież pan skarbnik nie wyczaruje więcej. Mamy dochody, mamy 

wydatki, można oczywiście zadania majątkowe czy inwestycje zmieniać, mamy do tego prawo.  

I dlatego sugeruję, że można oczywiście, jeżeli ktoś ma jakieś sugestię jakąś majątkową czy inwestycję 

zmienić na takie, które są w projekcie, to jak najbardziej można, tak. Doskonale wiecie, że w ciągu roku 

później są zmiany bieżące budżetu. To już pan burmistrz wraz ze Skarbnikiem i Wiceburmistrzem 

proponują, Radzie przedkładają. My możemy przyjąć lub nie, ale nie mamy takiej inicjatywy 
uchwałodawczej. W tej chwili jest to możliwe, więc zachęcam bardzo serdecznie do przeanalizowania 

projektu. Mamy jeszcze trochę czasu. Wstępnie Sesja budżetowa w grudniu - 19 grudnia. Jeszcze przed 

świętami chcemy ten projekt budżetu trudny, tak jak pan skarbnik powiedział, ale wart, aby go tutaj 

uchwalić. Więc cały czas widzimy, że Gmina Rydzyna się rozwija. Tak jak pan Eugeniusz powiedział, nie 

jest łatwo. Pan Burmistrz również potwierdził. Mieszkańców mamy dużo, ale niestety się nie wszyscy 

meldują i te podatki nie zawsze trafiają tutaj do nas, a to naprawdę, no z tego żyjemy, tak. I nikt tutaj 

po prostu nie daje nam za darmo czegoś, więc staramy się i walczymy o to, o każdą złotówkę. Dobrze. 

Jednak bardzo proszę pan sołtys, Piotr Burda. 
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SOŁTYS NOWEJ WSI PIOTR BURDA: 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo Radni, ja mam taką sugestię i prośbę i po 

prostu pytanie w kwestii budżetu na Nowy Rok. Jak tu wiadomo już kilka razy to jest na Sesji, nigdy nie 

ma radnego z nowej wsi pana Pierzchały. Ja się obawiam, że przyszły rok może coś dla Nowej Wsi, że 
tak powiem, nas ominąć. Jaka jest możliwość, czy sołtys może coś napisać, czy może uczestniczyć, czy 

może jakieś zadawać pytania albo coś, jakieś wnioski składać? Wiemy, że przyszły rok to będzie rok 

wyborczy. Uważam, że Nowa Wieś jako wioska jest pokrzywdzona, powiedzmy dlatego, że radnego nie 

mamy. To jest radny gminny, tak się zawsze przedstawiał, powiedzmy dla Nowej Wiesi to jest bezradny. 

I dlatego tutaj prośba i pytanie, jak to tutaj zrobić, żebyśmy mieli jakiś wpływ, czy jako rada sołecka, 

czy jako sołtys. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Już odpowiadam. Jeżeli chodzi o propozycję jakąkolwiek do projektu, przecież wiemy, 

że pan również ma taką możliwość, czy często jest pan w urzędzie, więc myślę, że też warto, jako pan 
sołtys też może zgłosić pan taką sugestię. Absolutnie tutaj na razie pracujemy nad tym projektem, tak, 

więc jak najbardziej. Panie Skarbniku, prawda? Dokładnie, więc zachęcam wszystkich, którzy jakby, no 

jeżeli, no radny, ja tylko przypomnę, bo radny Marcin Pierzchała jest, no dzisiaj go nie ma, ale 

oczywiście, proszę. Wczoraj był na komisji, też pracuje, więc tutaj tylko chciałbym poinformować, że 

fizycznie jest. Może dzisiaj go nie ma, ale pracuje również jako radny. Dobrze, nie widzę zgłoszeń więcej. 

 

11.  Zakończenie obrad Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Wobec wyczerpania porządku obrad, zamykam LX Sesję Rady Miejskiej. Dziękuję bardzo. 

 

                                                                                                                                           Przewodniczący 

                                                                                                                                    Rada Miejska Rydzyny  

 

                                                                                                                                             Roman Skiba 

Przygotował(a): Patrycja Wdowiak 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja 

 

 

 

 


